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 טובי סופראהבה בימי קורונה / 

 עכשיו בימי קורונה  צפיתי בסרטון של גבר
 העומד מול חלון אמו ושר לה "אינתי אמרי" את חיי, 

 את כל  חיי הוא שר,
 ובגלל אהבתו הוא  אינו יכול לחבק אותה,

 שמא תדבק בה הקורונה שאינה יודעת מה זאת אהבה
 לל אהבתה היא אינה יכולה להכניסו  תחת כנפה...ובג

 
 ואני שאימי כבר לא כאן, עומד בחלון ואומר לה

 את חיי את כל חיי בכל אשר בהם,
 ויהי חיקך מקלט ראשי

 ואמא של קריבה ואמא שלי  יכולה.
 

 

 

 

 

 

 

 

 צילומים: אמנון זלינגר
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 (38 'מי עממתיהו שור חלק שנ –)מתוך תולדות כפר מנחם  הפינוי להדר

 

משנגזר הפינוי, נבחרה "הדר", המושבה הקטנה בשרון, בה התארגן הקיבוץ והתגבש לפני עלייתו על הקרקע 
 מכאן יחזרו הבונים לבנות".  -בכפר מנחם, כמקום ה"גלות" לילדיו. "מכאן באו הבונים 

זמן הביניים ואת המועקה  "רצינו לצמצם את ., לפני הצהריים84.5.91תאריך הפינוי הסופי נקבע ליום המחרת, 
 שבלב, ככל האפשר, וסוכם לכן שהחברים ימנעו לדבר ולדון בפרשה זאת", הסביר אחד מחברי הקיבוץ. 

", מספר אלי 84.5.91. "בשעות הבוקר של יום ה', 9ביצוע הפינוי והבטחתו הוטל על מחלקה מפלוגה א' בגדוד 
. גם אלי א כרגיל לא פורשה לנו הפעם המטרהיאה. אך שלהלר, מאנשי פלוגה זו, "קיבלנו הוראה להתכונן ליצ

, התנחמנו, שעה . הדבר יתגלה לנו בדרךדיסקין, המ"מ שלנו, שתק ולא הסביר דבר, אף שעיני כולנו היו נעוצות בו
שעלינו על שלושה משוריינים בתל נוף. אכן, הסוד התגלה לנו כאשר הגענו לצומת מסמיה ופנינו ממנו לעבר כפר 

הכפר מסמיה, החולש על הצומת, נראה שקט. אנשיו עסקו כמימים ימימה בעבודות הגורן, כאילו אין  מנחם.
מלחמה בעולם. כמה סקרנים מהם נטשו את עבודתם ואת בתי הקפה, הסתכלו בנו והתלחשו, אך מאומה לא 

 עשו. אף אנו לא הפעלנו את נשקנו הדרוך, שהציץ מהאשנבים באיום. 

לנו הזדמנות לבקר במשק ולבדוק  ץ, קרוב לצהריים, ושהינו בו מספר שעות. דבר זה נתןהגענו בשלום לקיבו"
את ביצוריו. כן החלפנו דברים עם החברים, ובמיוחד עם בנות עליית הנוער הנאות, שהזריזים שבנו  'מומחים'כ

 הספיקו אפילו להצטלם איתן. 

חברי 'ונראה היה שהכל השתדלו להתנהג כ בסדרשעת היציאה. המטפלות ריכזו את הילדים  הייתה 80.11שעה "
וכל ההוראות ניתנו בשלווה ובוצעו בהתאפקות. נראה היה שהכל נעשה למנוע זעזוע מהילדים. ההורים  'משק

וכל ההוראות ניתנו  'חברי משק'י פלוגתנו גם הם השתדלו להתנהג כהשתדלו שלא להזיל דמעות בנוכחותם. חייל
לי התרגשות, ואילו המטפלות הקפידו למנוע צער מהילדים וארזו צעצועיהם שלא בשקט, ובוצעו בהתאפקות וב

 בנוכחותם. 

גדולה,  הייתה לאחר שהועלו כל הילדים )רובם בגיל הרך( ומלוויהם למכוניות, יצאנו לדרך. הצפיפות במכוניות"
גילה והיינו דרוכים י רככל האפשר. חשנו אחריות בלת 'מסע הגלות'דלנו להנעים ולהקל על הקטנים את אך השת

היקר ביותר שהוטל עלינו ללוותו אי פעם. גם את האשנבים סגרנו ועל האויב הצצנו מבעד  'המטען'מאד. היה זה 
החרכים בלבד. הערבים במסמיה שתקו גם הפעם, אם כי התקהלו בהמוניהם ליד הכביש לחזות במחזה. נראה 

בכוח העברי, אשר שמץ על פעולותיו האחרונות בכיבוש היה בעליל שחוששים הם, יתר על המידה, מהתגרות 
 . "ים ערביים פורעים, גונב לאוזניהםכפר

עם לילה הגיעו ילדי כפר מנחם המפונים להדר. תושבי המושבה קיבלו אותם בזרועות פתוחות ובאהבה רבה. 
המפונים, בעזרה  בעלון קיבוץ כפר מנחם נאמר עליהם: אין לשער את גודל מסירותם של תושבי הדר בקליטת

 נפלאה, למעלה משניתן היה להעלות על הדעת.  הייתה ובדאגה. התנהגותם

 הביא לדפוס: נדב אבירם
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יחד המשפחות השכולות,  מדי שנה ביום הזיכרון לחללי צה"ל אנו מתכנסים, חברי כפר מנחם, תושבים ואורחים,
 נחם.לזכור ולהזכיר את הנופלים בני וחברי כפר מ

 אבל נזכור ונזכיר. -השנה לא נתכנס 
והקיבוץ משתנה ומתרחב.  מסביבנו קורים דברים, העולם מתמודד עם נגיף הקורונה, המדינה מתלבטת לאן פניה

 אבל יקיריכם, בנינו וחברינו הטמונים כאן, הם יישארו צעירים לנצח.
לחזק  פחות הנופלים, במחשבותינו וברוחנו.דווקא בימים אלה חשוב לנו לזכור את הנופלים ולהיות איתכן, מש

 מרחוק ולשלוח לכם את החיבוק שאנו רגילים להעניק בכל שנה ושנה ביום הזה. 
ובני המשפחות  יום זה הוא יום הזיכרון לכל חללי מערכות ישראל ופעולות האיבה, אבל עבורנו, חברי כפר מנחם

 מכירים את המשפחות. את השמות, זוכרים את מראה הפנים, זה אינו יום זיכרון לחיילים אלמונים. אנחנו זוכרים
 את כאב השכול והאובדן יכול להבין רק מי שאיבד את היקר לו מכל.

 לנו לא נותר אלא להשפיל את מבטנו כי המילים מתגמדות מול השכול. ולהבטיח שנזכור!

 וחברינו: בנינו את נזכור זה ביום

בפיצוץ מחסן מוקשים בחורשת כפר מנחם. בן  8451ר בנובמבר נפל בשניים עש - יעקב רינגל גולדשמיט
 בנופלו. 31

 בנופלו. 20במלחמת ששת הימים בעת כיבוש העיר עזה. בן  8490נפל בשישה ביוני  - עמרם בן חורין
 במלחמת ששת הימים, בהסתערות צנחנים על עורף המתחם המצרי 8490נפל בשישה ביוני  - יוחנן בן חורין

 בנופלו. 22יני. בן באום כתף בס
בתאונת דרכים ליד ג'וליס בדרכו לשירות מילואים בתעלת סואץ.  8401נפל בארבעה בנובמבר  - דני גלבוע

 בנופלו. 21בן 
במלחמת יום הכיפורים בקרב בוקעתה נגד מארב סורי  8403נפל בתשעה באוקטובר  - עמוס ברגר

 בנופלו. 21אנשי יחידתו. בן  במשימת חילוץ
במלחמת יום הכיפורים על גדת תעלת סואץ מול אסמעליה  8403נפל בשישה באוקטובר  - רעםגבריאל ב

 בנופלו. 84שפגע בטנק שלו. בן  מטיל נ"ט
במלחמת יום הכיפורים בהפגזה סורית בקרבות רמת הגולן לאחר  8403נפל בעשרה באוקטובר  - ראובן כהן

 בנופלו. 20לנטוש את הטנק שעליו פיקד. בן  שנאלץ
 בנופלו. 21בפשיטת צה"ל על מעוזי מחבלים בדרום לבנון. בן  8411נפל בתשעה עשר באוגוסט  - א שלוגי

 במותו. 95בן  8441לוחם השייטת. נפטר ממחלת הסרטן בשמונה בינואר . - גדי פטיש
 במותו. 53בן  2119לוחם השייטת. נפטר ממחלת הסרטן בחמישה עשר באפריל . - יואל בן אשר

 וך.יהי זכרם בר
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ישראל קם העם היהודי, בה עוצבה דמותו הרוחנית, הדתית -בארץ
והמדינית, בה חי חיי קוממיות ממלכתית, בה יצר נכסי תרבות 

 .אנושיים והוריש לעולם כולו את ספר הספרים הנצחי-לאומיים וכלל
 

לאחר שהוגלה העם מארצו בכוח הזרוע שמר לה אמונים בכל ארצות 
ומתקווה לשוב לארצו ולחדש בתוכה את פזוריו, ולא חדל מתפילה 

 .חירותו המדינית
 

מתוך קשר היסטורי ומסורתי זה חתרו היהודים בכל דור לשוב 
ולהיאחז במולדתם העתיקה; ובדורות האחרונים שבו לארצם 
בהמונים, וחלוצים, מעפילים ומגינים הפריחו נשמות, החיו שפתם 

הולך השליט על משקו העברית, בנו כפרים וערים, והקימו ישוב גדל ו
ותרבותו, שוחר שלום ומגן על עצמו, מביא ברכת הקידמה לכל 

 .תושבי הארץ ונושא נפשו לעצמאות ממלכתית
 

  89.5.8491ה' באייר תש"ח  מגילת העצמאות -מתוך ההכרזה על הקמת המדינה  
 

 ביטחונהללחיי מדינת ישראל, לשגשוגה ו
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 לכולנו ברכת חג שמח ובריאות איתנה

 לכולנו
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 , מנהלת משאבי אנושרשטייןבו משולחנה של שושי
 

 אנחנו בשגרה חדשה.
מצמרר לחשוב באיזו קלות אנחנו, בני האדם, מסתגלים ומקבלים עלינו מציאות  –דווקא בסמיכות ליום השואה 

שנכפית, שונה משהיכרנו, גם אם היא קשה ומגבילה, ולומדים לחיות בתוכה. כמובן, להבדיל אלפי הבדלות, ועדיין 
 ני האדם...ל יכולת ההסתגלות המופלאה הזו שלנו, במאפשר לחשוב ע –

 מה קרה אצלנו בקיבוץ בתקופה זו בעולם העבודה, שכירים וחברים?
הדרמה הגדולה היא כמובן במערכת החינוך, המתנהלת באגודה, שמזה חודשיים כמעט מושבתת, הילדים 

 ת. ")וההורים( בבית, וכל עובדי החינוך יצאו לחל
 ומה אצלנו?

 שאפו גדול לסיגלית, חשבת השכר, על התארגנות מהירה וסיוע לכל השאלות והתהיות ות מהירה:התארגנ 
או חל"ת. איש לא פוטר בקיבוץ כתוצאה מהמשבר, ויש לכך חשיבות  הרבות שעלו, מכל מי שיצא לחופשה

ום עבודתו בו האדם אינו עובד בפועל, אך מקשהוא מצב  ,רבה, כי חל"ת, ראשי תיבות של חופשה ללא תשלום
 .םם בין שני המושגים: חל"ת ופיטורינשמר. בהמשך אסביר בפירוט את ההבדלי

 מהם שכירים, חברים בגיל העבודה ופנסיונרים, רבים הוצאו לחל"ת עקב הוראות המדינה, עובדי המפעל :
 קיבוץ.ממקורות ה –וקיבלו בעבור מרץ על פי הנחיות המדינה את המגיע להם, השכירים מהמדינה, והחברים 

  שהוצאו לחל"ת כתוצאה מסגירה או מירידה חזקה בפעילות,  ענפים נוספיםמ שכירים ופנסיונרים: –חברים
 גם כן קיבלו עבור מרץ את מה שהמדינה החליטה ועל פי הקריטריונים שקבעה, ממקורות הקיבוץ.

 תאם.: אנחנו מתארגנים, נלמד את ההחלטות הרלוונטיות, ונפעל בהלקראת משכורות אפריל 
 והמשמעויות: ריןקצת על ההבדלים בין חל"ת לפיטו 

ראשי תיבות של חופשה ללא תשלום. יש עובדים רבים שכלל אינם מכירים את המושג כי במקום  – חל"ת
עבודתם לא נהוג להוציא לחופשה ללא תשלום. זוהי בעצם זכות שניתנת לעובד על ידי המעסיק שלו, והיא לא 

ין שאותו עובד יישאר, יד מעונובמקום עבודה בו אדם מבקש לצאת אך המעסיק מא חובה. זה קורה על פי רוב
ולכן הוא מציע לו: קח חופשה, אני לא אשלם לך שכר בתקופת החופשה, אך מקומך בארגון מובטח. הרבה 
צעירים מנצלים את הזכות הזו, נשים לפני לידה או אחרי חופשת לידה ועוד. מעסיק אינו חייב לתת חופשה 

 לא תשלום. ל
מאחר שהמדינה רצתה לוודא שלא יהיה הנסיבות שונות וגם החל"ת שונה מעט:  – החל"ת בקורונהבמקרה 

גל גדול של פיטורי עובדים כתוצאה מעצירת הפעילות העסקית, היא הציעה למעסיקים להוציא את עובדיהם 
הצד השני הבטיחה לאותם עובדים  וכך לחסוך את הוצאות השכר, ועדיין להשאיר אותם בארגון, ומן –לחל"ת 

 כאלו שברגיל משולמים רק למי שפוטר. מעין שעטנז שבא לסייע הן למעסיקים והן לעובדים. –דמי אבטלה 
יודע את משמעות המושג: כאשר המעסיק מסיים את יחסי העבודה. פיטורין מחייבים אינו אין מי ש – םפיטורי

י, על פי ההערכות בשוק, גל פיטורים גדול מצפה לנו, מאחר תהליך שימוע מסודר, גם בימי קורונה. לצער
 ומעסיקים רבים לא יחזירו לעבודה את כל מי שהוציאו לחל"ת, והם יפוטרו.

 
חשוב לי להדגיש כי קיבוץ כפר מנחם מתפקד בצורה מדהימה, וההתגייסות הכללית של כולם, תושבים, חברים, 

 מרשימה ומרגשת. –ורונה" השונים עובדים ומנהלים, כל מי שהתנדב ל"צוותי הק
בכל הנושאים הקשורים לעבודה, שאלות ותהיות וכל מה שמציק לכם בנושא, כולל עובדי חוץ שמתמודדים עם 

מוזמנים לפנות אלי ואל סיגי. אני נמצאת ימים ספורים בחודש, ולכן מומלץ  –הסוגיות הללו במקומות עבודתם 
  menish@kfm.org.il לפנות אלי במייל:

הישארו בבתים ושימרו על  .או טלפונית, אך בלי להגיע בבקשה סיגי כמובן במשרדה וניתן לפנות אליה, במייל
 .לשוב לעבודה סדירה ותקינה בהקדם עצמכם, ונייחל

 
2941942121 
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 משולחנו של זאבי רוזנר, מנהל הקהילה
רביעי ל'מלחמת הקורונה"  )מי סופר...(. כולנו לאחר סדר פסח עם "זום" ובלי "זום", האתגר הקהילתי  שבוע

הולך ומתעצם ככל שחולפים הימים. יכול להיות שרואים את האור בקצה המנהרה אך עדיין נשארים עם מעמסת 
הקהילה ממשיכה ועונה לאתגר  הפרנסה, גידול ילדים בבית והלחץ הנפשי. כל אלה מחייבים אותנו לבחון כיצד

 וכיצד נערכת ליום שאחרי. 
יום הזיכרון לחללי צ.ה.ל ויום העצמאות לפנינו, כפר מנחם מרכין ראשו ומתייחד עם כאב המשפחות. ומתוך הכאב 
 והצער אנו יוצאים לחגיגות יום העצמאות. צריך שנזכור, תמיד היה היום שאחרי ונדאג שיהיה היום שאחרי, ולטובה.

 קציב הקהילה בימי קורונהת
השבוע עסקנו בבחינת מצב תקציבי הקהילה והעסקים לאור המצב הקיים. מספר ענפי קהילה אמנם ממשיכים 
כמעט כבימים כתיקונם לפי שעה, אולם מספר ענפים עומדים בפני תקופה מאתגרת כגון מרפאת שיניים 

ח אדם ועצירת השקעות, בתקופה הקרובה המכבסה וכד'. כבר עתה ביצענו מספר התאמות בכל הקשור לכו
 נצטרך לבחון שוב את ההשפעות ולהסיק מתוך כך את המשמעויות הכלכליות. 

 ואי אפשר בלי...
כולנו נרגשים ונפעמים מהפעילות והפעלתנות של "מתנדבי כפר מנחם" אשר פעילותם מקרבת ומאחדת בדרכי 

שר כוח! כיף וגאווה להיות חלק מקהילת היישוב כפר מנחם. המדיה ובגיוס חברים בכל הגילאים, נוער וילדים. יי
ההסתגרות מייחדת אך גם מאחדת. תודה למחשבה ולביצוע, ומתגעגעים ליחד ולביחד, כולנו מבודדים אך לא 

  בודדים.
                                                                                       

  מנהלת בריאות ורווחה ית גלאור,אור משולחנה של
 נאלצנו להסתגר בביתנו הנות מפריחת האביב הנפלא שהיה השנה, אבל....יפסח חלף עבר, רצינו ל

שוב. חברים צעירים ותושבים שזרו ידיים ופעלו יחדיו יבי מהצוותים הנפלאים  שפעלו ופועלים ונהנינו. ממה?
 יישר כוחם.  -באופן מעורר גאווה  

 מרפאה:
עד שנקבל הנחיות אחרות  הקשר יהיה בעיקר טלפוני,. רפאה תמשיך לעבוד כמו בכל התקופה האחרונההמ

 מה"כללית".
ון של המרפאה במספר הטלפר הטלפוני. במידה וניסתם להתקשר מדי פעם אנו שומעים על בעיות בקש

להבין מה הבעיה ננסה . תם אתם מוזמנים להתקשר אלי או לשלומי גרבריולא נענ 1918או  111511911
 ולתקנה.

 בית הדר:
 משפחותיהם ואחרים שנהגו לבקר. ,רי הביתילאורך כל התקופה יש הקפדה יתרה על אי מפגש בין די

 רים מחד ובני משפחתם ואחרים  מאידך.יכולנו מודעים לקושי העצום שחווים הדי
 ירים מכל משמר.ימתפקידנו לשמור על הד

אום יאך ורק מחוץ לבית בת יתקיימו םיעבור זעם )קורונה(. מפגשי בואו נחזיק מעמד עדבבקשה בבקשה, 
 מראש. 

שבהן משה ענבל  כאחות בית הדר לשעות יש עד סוף חודש מרץ. נודה לענבל גל שנהב ,בהזדמנות זאת
 ים, לילות וסופי שבוע.המרפאה הייתה סגורה. ערב

לנטע  .נבל על תרומתה למערך הבריאותתודה לעמראשית אפריל נטע קריספין קיבלה על עצמה את התפקיד. 
 נאחל השתלבות קלה ומהירה.

נטע תשמש כאחות בית הדר ולא אחות תורנית של כלל הקבוץ. במידה ונתקלתם בצורך רפואי בשעות בהם 
 1032398239 מספר הטלפון  המרפאה סגורה יש להתקשר  לשר"פ ובטחון

 בוץ ובארץ כולה.ינאחל לכולנו שיחזרו ימינו כקדם ונהלך בחופשיות בק
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 22.8.1212 –פרוטוקול מזכירות 

0/1212 
 

 זאבי רוזנר, עמית ארגוב, מעיין שינדלר, וידי שקד,  לילי לזרקביץ, דני אלבירט    :נוכחים 
              יגאל קליין, עידן קריסטל              

 תמיר סלע, מתן לפידות   חסרים :
 :על סדר היום  

 12.1.12  : טוקולאישור פרו .א
יו"ר העמותה, שלומי שקד, יגאל  –)מוזמנים : רון בהט  כתב שיפוי –עמותת יד לבנים כפר מנחם  .ב

 ברק, אמנון זלינגר(
 הגדרת תפקיד –מינהלת תקשורת  .ג

 
 29.2.21פרוטוקול מיום  אושר  : אישור פרוטוקול .א
 כתב שיפוי –עמותת יד לבנים כפר מנחם  .ב

 : רקע
ים דיון לבקשת הנהלת עמותת בית הבנים למתן שיפוי של הקיבוץ עבור חברי התקי 2180בסוף שנת 

 ההנהלה.  ההחלטה שהתקבלה היא מתן שיפוי.
כניסתו של רון בהט לתפקיד יו"ר העמותה לוותה בבדיקת ההסכמים וההתקשרויות של העמותה עם 

יה באמצעות מסמך גורמים חיצוניים. לאחר התייעצות, חברי הנהלת העמותה מבקשים שהשיפוי יה
 חתום לכל אחד מחברי הנהלת העמותה ובנוסח המצורף.

 :דיון
המזכירות רואה בחשיבות רבה את המשך פעילות בית הבנים על כל הקשיים הכרוכים בכך כמו גם את 
הליווי של העמותה לפעילות השותפת.  בנוסף, עלו כמה רעיונות שיאפשרו הפעלת בית הבנים ללא חשש 

 ונות מצריכים בדיקה.כלשהו.  הרעי
 :הוחלט

 השיפוי יינתן עד לקבל את בקשת הנהלת העמותה למתן שיפוי בנוסח שהוצע עם מגבלת זמן.
38.82.2121  . 

 הגדרת תפקיד –מינהלת תקשורת  .ג
לצורך הקמת המינהלת יש להגדיר  המזכירות החליטה על הקמת מינהלת לכלל פעילויות ה"תקשורת".

 להלן ההצעה: הרכב המינהלת.את תפקידיה, סמכויותיה ו
 הגדרת תפקיד מינהלת תקשורת 

 :לרציונ
ת השונות, המשרתת את מוסדות ובכפר מנחם קיימת פעילות ענפה של תקשורת במדיות האלקטרוני

לפעילות זאת בצד החברתי והכלכלי יש השפעה רבה מאוד על  הקיבוץ, ענפים, מפעלים, חברים ותושבים.
  לותה בצורה ברורה, תקינה ושקופה.ישוב ויש לעגן את פעייה

המינהלת תהיה כפופה למזכירות ואחראית כלפיה בכל הנוגע לשירותי מחשוב,   תיאור כללי:
 ."תקשורת" –טלפוניה, אינטרנט וטלוויזיה רב ערוצית בשם המרכז 

 :   פיתוח ופיקוח על מערך התקשורת בישוב ועל שימושיו השונים.    יעוד
 ות:תחומי אחריות וסמכ

 גיבוש תוכנית שנתית ורב שנתית של התקשורת לרבות תוכנית השקעות והגשתה לאישור המזכירות.    .8
 אחראית על תפקוד תקין של פעילויות התקשרת.    .2
 ניהול ובקרה של תקציבי התקשורת ודיווח למזכירות.   . 3
 . למזכירות לאישור נוהלים שבסמכותהגיבוש המלצות   . 9
 ככול שיהיו. –מלצה למזכירות באשר לייעוד העודפים הכספיים גיבוש ה .5

  :הרכב
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 חבר מזכירות  –יו"ר מינהלת 
 שנים( 3: קדנציה –נבחרים על ידי המזכירות )   2 –נציגי ציבור 

 אחראי תקשורת 
 .יתרון –נציגי ציבור  מתחום התקשורת 

 :הוחלט
 לאשר את הגדרת תפקיד המינהלת כולל הרכבה. .8
 יא קול קורא לציבור החברים והחברות להגיש מועמדות.מש"א תוצ .2

 
   12.8.1212 –פרוטוקול מזכירות 

2/1212 
 

              קריסטלזאבי רוזנר, עמית ארגוב, מעיין שינדלר, וידי שקד,  דני אלבירט, יגאל קליין, עידן   :נוכחים 

  zoomבאמצעות אפליקציית הפגישה נערכה 
 

 :דר היוםעל ס
 

 1212התאמת תקציב קהילה  .א
 

תקציב הקהילה שאושר בשיחת קיבוץ בתחילת השנה התבסס על נתונים שהורגלנו אליהם ו4או שלטנו 
בהם. לאור אי הוודאות בעקבות משבר הקורונה קיים צורך להיערך ולעדכן את התוכנית על פי תרחישים 

 סבירים.
 :מות עיפים תקציביים המצריכים התאלהלן רשימת ס

 .31%-הקטנת צפי הכנסות ב – וןמס איז .8
 הקטנת כוח אדם ומעבר לטיפולי חירום בלבד. –מרפאת שיניים  .2
 הפחתת גביה לאור האפשרות למצוקת חברים. –דירות קהילה  .3
 בדבר פתיחת עונת רחצה. קבלת החלטה –בריכה  .9
 העובדים השכירים הוצאו לחל"ת. –בניין  .5
 .הקטנת צפי ההכנסות –מוסך  .9
 צמצום הכנסות וגם צמצום בכוח אדם העובד באופן קבוע. – מזון .0
 שמירה על הקיים ללא השקעות ופועל יוצא מכך הקטנת הוצאות. –נוי  .1
 הגבייה מההורים פחתה ומכאן הסבסוד קטן בהתאם. –חינוך  .4

 עצירת השקעות.   –השקעות קהילה שוטפות   .81
התשלום יהיה על פי  שיצאו לחל"ת. הוספנו הוצאה לתקציב הקהילה עבור תשלום לחברים –חל"ת  .88

              הכללים שהמדינה תקבע.

 :הוצאות. כמו כן התווספו לתקציב התרחיש שנבנה כולל הפחתת הכנסות והפחתת
 הוצאות בגין תשלומי  חל"ת משוערים.  .א
 . 2184. המקור לכך הוא היתרה החיובית בתקציב קהילה שנת ₪ 211,111הוספה לתקציב סכום של   .ב
 נתונים הללו מראים  שניתן לשמור על תקציב קהילה מאוזן.ה

 : דיון     
עלה נושא יציאה לחופשה כתחליף לחל"ת והוסבר שיש בכך יתרונות וחסרונות ובכל מקרה  ימי חופשה : 

יציאה לחופשה לא מקטינה הוצאה של הענף בטווח הקצר אך מפחיתה מחויבות כספית של הענף לפדיון 
 היותר רחוק. ימי חופש לטווח

על מנת לפתוח את עונת הרחצה יש לבצע השקעות בבריכה.  ההצעה העומדת על הפרק היא  בריכה :
.  הנושא 2121עונת רחצה   ך בשלב זה לא ניתן להיערך לפתיחתלהתנהל על פי ההנחיות ובהתאם לכ

  יחזור לשולחן המזכירות וייבדק בהתאם לשינוי בהנחיות.
ות מבקשת להזכיר לכלל החברים כי אנו עומדים לרשותכם וניתן לפנות אלינו המזכיר  עזרה לחברים :

למתן מענה לצרכים כאלו ואחרים.  חשוב לנו גם לדעת מה מצבו של כל חבר העובד בחוץ, האם פוטר, 
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הנהלת  -ניתן להעביר את המידע אל זאבי או אל סיגי ם אחר שהיה לו עם מעבידו.יצא לחל"ת או כל סיכו
 חשבונות.

   :הוחלט

 ולבדוק את הביצוע מידי חודש. 2121לאשר את התרחישים שהוצגו בתקציב קהילה  .8
לקבל את ההצעה בעניין אי פתיחת עונת הרחצה בבריכה ולהתאים את ההחלטה אל מול ספקים,  .2

 עובדים וכיו"ב.  ההחלטה תבחן בעוד כחודש או עם שינוי ההנחיות.
 יקציית זום.המזכירות תיפגש פעם בשבוע באמצעות אפל .3

 
   2.0.1212 –פרוטוקול מזכירות 
2/1212 

 

 זאבי רוזנר, מעיין שינדלר, וידי שקד,  דני אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, לילי     :נוכחים 
              רקביץ, מתן לפידות.לז              

  zoomבאמצעות אפליקציית 
 

 :על סדר היום  
 

 דיווחים .ב
 12.8.12,  22.8.12 –אישור פרוטוקולים  .ג
 שונות .ד
 :דיווחים .א
 קליטה :   .8

 .ביטלו את בקשתם להיקלט לאור הצורך בהשלמת הגרעון האקטוארי  -חני גרמן ורותם בר אילן  .א
הועבר הסך הכספי אותו על דגנית לשלם לקרן הפנסיה על מנת לכסות את הגרעון  –דגנית ברק  .ב

 האקטוארי. מבקשת לברר אפשרויות נוספות.
 נבדקות ההנחיות אינן מאפשרות התקהלות ולכן לא ניתן לקיים "שיחת קיבוץ" – שיחת קיבוץ .2

 טות נוספות.אפשרויות לקיום השיחה. על הפרק ישנה קבלה לחברות והחל
 

משאבי אנוש והנהלת חשבונות מכינים רשימות של חברים בגיל העבודה   - תשלומי חל"ת ועוד .3
וחברים יזמים וממתינים להחלטת  לחל"ת. כמו כן, רשימת פנסיונרים הזכאים לתשלום עקב יציאה

 ביטוח לאומי על החובה לתשלום.
רואים בחברי  עד כה ביטוח לאומי לא הכיר בחברי קיבוץ כזכאים לדמי אבטלה.  - תשלומי המדינה .9

פועלת אל מול רשויות  התק"צקיבוץ העובדים בענפי הקיבוץ כ"עצמאים". המחלקה הכלכלית של 
ה לעצמאים גם לזכות חברי קיבוץ. ההחלטה שהתקבל מנת להחיל החלטות שהן רלוונטיות המדינה על 

אינה כוללת את ההתאמות הנדרשות שיאפשרו להחילה על חברי מענק  המאפשרת לעצמאים לקבל
ההחלטה היה להמתין עם ין מורכבת" ולא נכורשות המיסים הודיעה לנציגי התק"צ שהבקשה " קיבוץ.

בכל מקרה, אנו נוהגים עם חברי  עד לפתרון כל המקרים המיוחדים, ובהם שלנו. הבקשה תידון בהמשך.
 ויקבלו את המגיע להם בהתאם. גיל העבודה כשכירים שהוצאו לחל"תהקיבוץ ב

 אושרו הפרוטוקולים. :12.8.12,  22.8.12 –וטוקולים פראישור  .ב
 :ערכות ענפי השירותיה .ג

נף שירות יצטרך להיכנס לבידוד עלתה השאלה כיצד נערכים לאפשרות שמנהל ענף או פעיל מרכזי בע
חדר אוכל,  מכבסה,  כלבו,  הנה"ח,  :  ענפים המצריכים התייחסות הםדבק בווירוס הקורונה. היאו חו"ח י

 דואר,  בית הדר.
 

 הוחלט :         
 והצעות כפתרון יפגש4ישוחח עם מנהלי הענפים4פעילויות על מנת לשמוע דעתם וגיבושימנהל הקהילה 
 לאפשרות ש... 

 

 רשם :  זאבי רוזנר                                                                                                     
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 1212.02112.8.1212. –פרוטוקול ועדת קליטה 
8/1212 

רונן סעידי, טלי שור, מעיין צאוזמר  אבנר דביר, זאבי רוזנר, דקלה אפרתי חומסקי, :נוכחים 
  שינדלר, אסתר ברוידא, בועז קפלן, אורית זלינגר

, ובשל רגישות הנושא הוועדה התכנסה פעמיים zoomרכו באמצעות תוכנת הפגישות נע
 בהפרש של כמה ימים כדי לאפשר דיון מעמיק ולקבל החלטה מושכלת.

 
 על סדר היום:

 עדכונים .א
 דירת האחות .ב

 
 עדכונים: .א

חני גרמן ורותם בר אילן ויתרו על בקשתם לקבלה לחברות בשל החוב האקטוארי שלהם ואי יכולתם לעמוד 
 בדרישות הקיבוץ לסגירתו. הוועדה מקבלת ומכבדת את החלטתם של חני ורותם.

 
 דירת האחות: .ב

 רקע:
בחרה "קבוצת ההגרלה" מגרשים מתוך סך המגרשים המוצעים כרגע לבנייה בתוך שטח  2.81.2184-ב

 צה. הקיבוץ. בעת הבחירה המצב התכנוני של המגרשים עדיין היה לא ברור והדבר היה ידוע לחברי הקבו
הוציאה ועדת קליטה פרסום לכלל החברים בדבר המגרשים הנותרים )שלא נבחרו על ידי  2184בנובמבר 

קבוצת ההגרלה( וארבעה מגרשים מבונים, שאחד מהם הוא דירת האחות בשיכון האמריקאי )שלוש הדירות 
(. ההרשמה לקליטה האחרות מאוישות ע"י בני קיבוץ, שלהם הוצע להתקבל לחברות ולשייך להם את הדירות

 "הקבוצה השנייה".  -משפחות  88ונרשמו  31.88.2184-בשלב הזה נסגרה ב
בתחילת חודש ינואר התקיימה פגישה עם כל קבוצת ההגרלה שבה ארנון שיתף בבעיות הכרוכות בהתקדמות 

 מול המינהל והסביר את הבעיות של כל מגרש ומגרש.
המגרשים שעברו שינוי מהתב"ע הישנה לא מקבלים אישור, התקבלה הודעה מרמ"י ש 2121במהלך פברואר 

והוחלט לקבוע פגישה משותפת במינהל עם נציגי הקיבוץ והמועצה כדי לנסות להסדיר את הנושא. כמו כן, בן 
 סעידי התעניין בדירת האחות )בן סעידי רשום בקבוצה השנייה(.

שן אין אישור, ובפגישה סוכם ששיוך נערכה פגישה של זאבי ואורית עם שלוש המשפחות שלמגר 1.3-ב
לא יקודם עם הקבוצה השנייה כל עוד ישנה אי בהירות בנוגע למגרשים של שלוש  המגרשים הנותרים

 המשפחות. 
, הוצאנו הודעה לקבוצה השנייה, תזכורת שכרגע באפשרותנו 81.3-לאחר הפגישה עם שלוש המשפחות , ב

. בן סעידי הזכיר את בקשתו לקבל את דירת 80.3החלטה עד לשייך את דירת האחות, וביקשנו מהם לקבל 
נערכה פגישה טלפונית  22.3-אף לא אחד מהקבוצה השנייה ביקש את דירת האחות, ב 80.3האחות. כיוון שעד 

הגיע יואב גרשוביץ למשרדו של זאבי וביקש  23.3-עם בן וזוגתו דנה וסוכם שהם יכולים להתקדם עם הדירה. ב
 שבה מופיעה דירת האחות. זאבי הסביר לו שבית האחות כבר הועבר לבן.  לראות את המפה

 
רונן סעידי, כאביו של בן, הציג בוועדה את הדברים כפי שהם רואים אותם. לדבריו על הקיבוץ לעמוד 
בהתחייבות לבן ולאפשר לו להיכנס לדירה. אין שום סיבה שלאחר שהקבוצה הקודמת כבר בחרה מגרשים, 

 רק מפני שאחד מהמועמדים התחרט ורוצה לפתוח שוב את הבחירה. נחזור אחורה
 במהלך שתי הפגישות רונן יצא מהדיון לאחר הצגת הדברים.
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-יואב הוזמן לבקשתו להציג את דבריו בשתי הפגישות. לטענת יואב בפגישה שנערכה עם שלוש המשפחות ב
ש לו זמן לבדוק את המגרש ולראות את ההסכמה לחכות כללה גם את דירת האחות, ולכן הוא חשב כי י 3.1

 הדירה. 
 

 דיון:
הוועדה מצירה על המצב שנוצר ועל כך שחברי הוועדה לא עודכנו בזמן אמת בהתרחשויות, אך תומכת 

אך היינו כבר בתקופת הקורונה ולכן היא בוטלה.  81.3-בצעדים שנעשו. יצוין כי היתה אמורה להתקיים פגישה ב
להמשך ותמשיך לפעול באחריות וברגישות בטיפול בנכסים לשיוך. כמו כן, הוועדה  הוועדה תפיק את הלקחים

 תפעל כמיטב יכולתה לקידום פתרונות לקליטה לבנים הנמצאים בתהליך. 
, על הוועדה 1.3-בשל אי ההבנה שככל הנראה נוצרה בנוגע להסכמה שסוכמה בפגישה עם שלוש המשפחות ב

עה בכל אחד מהצדדים. החברים מסכימים כי יש להתחשב במצב לקבל החלטה שתמנע ככל האפשר פגי
שבו נמצא יואב, שמחכה לקליטה כבר כמה שנים, אך גם בבקשתו של בן שתאמה את הפרסום לציבור בכל 
הקשור להרשמה ובקשתו לקבל את דירת האחות ובהבטחה שניתנה לבן בדבר הדירה. כמו גם, המשפחה 

אביב ויתקשו למצוא בימים אלה פתרון דיור אחר. כמו כן על הוועדה הודיעה על עזיבתה את דירתה בתל 
 להתחשב בחוסר הוודאות בנוגע להחלטות המינהל, בעיקר בימים אלו.

 
 הוחלט:

 הדירה תישאר ברשות הקיבוץ במהלך השנה הקרובה ללא כל התחייבות הקיבוץ לאחד מהצדדים. 
חת בלבד. היה וייתכנו שינויים במצב התכנוני של בן ייכנס אליה בשכירות בכפוף להסכם שכירות לשנה א

, המוקדם מביניהם, הוועדה תדון שוב בשיוך הדירה ובשאלה 2128המגרשים ולכל היותר בעוד שנה, באפריל 
העומדת על הפרק כיום, האם בן זכאי לה לצורך קליטה או שלוש המשפחות מקבוצת ההגרלה, בתקווה שעד 

 מינהל והדברים יתבהרו.אז יתפזר הערפל סביב אישורי ה
 

 12.0.1212 –פרוטוקול ועדת קליטה 
4/2020 

רונן סעידי, טלי שור, מעיין  אבנר דביר, זאבי רוזנר, נועה גולדברג לוינהיים, דקלה אפרתי חומסקי, :נוכחים
  צאוזמר שינדלר, בועז קפלן, אורית זלינגר

 אסתר ברוידא חסרים:
 .zoomהפגישה נערכה באמצעות תוכנת 

 
 על סדר היום:

 לכניסה לתהליך קליטהתנאים  .2
 לבקשת המזכירות דיון חוזר -דירת האחות  .1

 
 :תנאים לכניסה לתהליך קליטה .2

כל תושב בקיבוץ נדרש לעשות הוראת קבע לצורך חיובים קבועים. כמו כן, התושבים המתגוררים בדירות 
לקליטה  . ועדת קליטה נדרשת לסוגיה בהקשר של מועמדיםמול הקיבוץ קהילה חותמים על חוזה שכירות

 . דרישותהמתגוררים בקיבוץ ולא עומדים ב
 דיון:

ועדת קליטה רואה בעמידה בתנאים הנדרשים מתושבים בקיבוץ חלק בלתי נפרד מתהליך הקליטה. אמנם 
אין זה מאחריותה של הוועדה לעסוק בחוזי שכירות ובהסדרים מול הנהלת חשבונות, אך מתוקף תפקידה 

 קליטה יעמדו בדרישות הקיבוץ כחלק מתנאי הכניסה לתהליך. לדאוג שתושבים הנכנסים לתהליך
 הוחלט:
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כניסה לתהליך קליטה של תושבים בקיבוץ תהיה מותנית בעמידה בדרישות: חוזה שכירות חתום והוראת 
קבע. כמו כן, וכפי שנקבע בתקנון הקליטה, על שני בני הזוג להיכנס לתהליך. ועדת קליטה תדאג לכך 

אים בתהליך יעמדו בדרישות הקיבוץ, ובמידת הצורך יופסק התהליך במקרה של אי שמועמדים שכבר נמצ
 עמידה בתנאים.

 
 :דיון חוזר – דירת האחות .1

כמי שמייצג את בן  בהן נשמעו טענותיהם של יואב גרשוביץ ורונן סעידישלאחר שתי ישיבות  ,ועדת קליטה
ולדחות את ההחלטה בעניין כברי רשות סעידי, החליטה לאפשר לבן סעידי ובת זוגו לגור בדירת האחות 

 )פורסם פרוטוקול לציבור(. 2128שיוך הדירה עד לאפריל 
קיבלה עדכון בנוגע להחלטת הוועדה על דחיית שיוך דירת  0.9.21בישיבתה בתאריך מזכירות הקיבוץ 

ה העיקרית היתה לקבל שוהבק ,מזכירות פנייה ממשפחת גרשוביץהבלה יכמו כן, ק. 2128ריל האחות לאפ
פגישה  84.9.21לאור בקשתה של משפחת גרשוביץ התקיימה בתאריך  החלטה בעת הזו ולא להמתין.

 לכך.והמניעים לדחות את ההחלטה  עמדת ועדת קליטה בה הוסברה ו ,משותפת של הוועדה והמזכירות
 ועדת קליטה עםולהחזיר את נושא קבלת ההחלטה בדבר השיוך ל ון בנושא החליטה המזכירותלאחר די

 הבקשה לקבל החלטה כבר בימים אלו.
 רונן, כאביו של בן סעידי, אמר שהמשפחה תקבל כל החלטה שתתקבל ותפעל בהתאם.

 בשלב הזה יצא רונן מהפגישה.
 מטרת הדיון: 

או לאחת משלוש המשפחות שבחרו במגרשים שאין אפשרות  סעידי לבן  -קבלת החלטה למי תשויך הדירה  
 לבנות עליהם עכשיו.

 
 קע:ר

בפני הוועדה הוצגה השתלשלות העניינים הכוללים לוח זמנים הקשורים לבקשתם של בן ודנה את דירת 
 . האחות

פנה בן  1222באוקטובר  (.₪ 5,111)שילם את התשלום הנדרש בסך של  1223-בבן פנה לקליטה כבר 
זאבי היתה שהדירה היא לשיוך וניתן יהיה  - למנהל הקהילה והתעניין בדירת האחות. תשובת מנהל הקהילה

הדירה  1222בנובמבר  .פורסם לציבור הרחב )חברים ובני קיבוץ(תרשם לאחר פתיחת הרשמה שיהל
הכולל  בתהליך הקליטה והחל 1212 בינוארוודנה פנו שוב בן  .פורסמה כחלק מהמגרשים המוצעים לשיוך

 פברוארה למכון קינן שפי ולחברת טנא לבדיקת יכולת כלכלית. בתחילת יפני מילוי טופס בקשה לקליטה,
 היכולת הכלכלית שלהם. רהתקבלה תשובה בדב רץמ וףובסקינן שפי  תוצאות בדיקתם במכון והתקבל

המאפשרת להם לבחור ראשונים  – "קבוצת ההגרלה" –יואב גרשוביץ שייך לקבוצה שגובשה על ידי הקיבוץ 
 נמצאים בתפזורת בגבעה הצפונית. ומגרשים מתוך אלה המסומנים לשיוך 

התקיימו כמה פגישות עם קבוצה זו ובמהלכן הוסבר המצב התכנוני של המגרשים.  1222במהלך שנת 
על אף הידיעה בדבר מצבם התכנוני שלא  ,חברי קבוצת ההגרלה לבחור מגרשים החליטו 1.22.22בתאריך 

שניתן  םכעת וחלקם בחרו מגרשי עליהם חלקם בחרו מגרשים שלא ניתן לבנות .לבנות עליהם כעת רשמאפ
וירה שהמצב התכנוני ותה אילהזכיר שהי גם נכון. )שני מגרשים( לבנות עליהם והם ללא בעיות תכנוניות

 ייפתר בלוח זמנים סביר.
 2.22.22לאחר בחירת חלק מהמגרשים ע"י קבוצת ההגרלה, הוחלט בוועדת קליטה בישיבתה בתאריך 

מבונים. ראוי להזכיר ששני  גרשיםמ 9-את האפשרות להירשם למגרשים הנותרים ול החבריםציבור ללהפיץ 
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וית וללא ה עכשוימגרשים נוספים שהוצאו לציבור הרחב ולא נבחרו על ידי קבוצת ההגרלה מוכנים לבני
 בעיות תכנון. 

מינהל הובה עודכנה הקבוצה בדבר הקשיים מול התקיימה פגישה עם קבוצת ההגרלה  1212בינואר 
 יואב גרשוביץ. המגרש של ובתוכם ,לקידום קבלת אישור לבנייה על מגרשים שחלק מהקבוצה בחרה

והפעם לא עם כל קבוצת ההגרלה אלא רק עם שלוש  ,התקיימה פגישת עדכון נוספת 3.8.12בתאריך 
 לא מאפשר בנייה כעת אלא לאחר אישור המינהל.  ןהמשפחות שמגרש

לבנים שנרשמו במהלך נובמבר, תזכורת נשלחה , 22.8.12המשפחות, בתאריך  לאחר הפגישה עם שלוש
 למעט נרשמים היו לא, כאמורהעומדים לשיוך, כולל דירת האחות.  המבוניםצעו להם כל המגרשים ווה

 מכבר של בן ודנה סעידי. הז םבקשת
 לפני בקשתו בסיס על סעידי לבן הובטחה שהדירה לו ונאמר האחות בדירת יואב התעניין 12.881. בתאריך

 .אחרים נרשמים ובאין כחודשיים
הוסכם על עצירת כלל בחירת במגרשים שלא נבחרו על ידי קבוצת ההגרלה  123.8.-לטענת יואב בפגישה ב

 אחדאת לבחור  ותשזכאי אלו הן המשפחות שלושכולל המגרשים המבונים הכוללים את דירת האחות, וכי 
 . אחריםבמגרשים אף בחירתם  על חותדירת הא כולל אתמהמגרשים 

 יש גם או מגרש רקהמשפחות מקבוצת ההגרלה להחליף  לשלוש לאפשר הוסכם אםבשאלה  הוא הפער
 על אף בחירתו של בן ודנה והתחלת תהליך קליטה. .האחות דירת את לבחור האפשרות את להם

 
 :דיון

לא עסקנו במה שקרה לפני שלאחר מכן. כמעט  מה שקרהבו 3.8.12עד כה, משום מה, עסקנו בישיבה של 
צריך לבחון את השתלשלות העניינים על פי מה שהוחלט ופורסם בנובמבר  הקשורה לבן. מנקודת מבט 1.3

 המאפשר לנקלטים להירשם ולקבל תשובות בהתאם. 2184
ימים הובהר  81-לאחר כ (בעניין הוסכם לעצור את המבונים כולל דירת האחות )הדעות חלוקותגם אם 

 ופה.על בסיס התהליך שבן עבר לאורך התקלשיוך זכאי ליואב שבן הוא ה
ולאחר מכן אלא מה קרה החל מהוצאת המגרשים הנותרים  123.8.-השאלה העיקרית היא לא מה קרה ב

 ובקשתו של בן בהתאם לכללים.  2184בנובמבר  והדירות לפרסום לציבור הרחב
רק להתקדם קדימה עם  אם כל הקושי שבדבר, אי אפשר להחזיר בשלב הזה את הגלגל לאחור אלע

לקדם את התהליך הקליטה. התהליך מול בן נעשה לפי הדרישות ולפי ההחלטות, ובן עשה ככל יכולתו כדי 
ולעמוד בדרישות ובנהלים. מה גם שהדירה פורסמה לציבור כבר בנובמבר והמתעניינים בה יכלו לפנות 

 .ולבקש את הדירה
 

 הוחלט:
תשויך לבן לאחר שהוא יסיים את תהליך הקליטה ויתקבל לחברות.  חברי הוועדה הוחלט כי הדירהבהצבעת 

 בינתיים בן ייכנס לדירה בשכירות.
הוועדה תסיק את המסקנות מהמקרה כדי למנוע מקרים דומים בעתיד. כמו כן, הוועדה מתחייבת לעשות 

התהליך  ככל יכולתה כדי לקדם את הקליטה והשיוך של המשפחות שבחרו מגרשים, ולוקחת אחריות על
 מול כל מי שחש נפגע מההתרחשויות.

 רשמה: אורית זלינגר                  
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 3.8.1212תכנון ועדת  פרוטוקול
 בן צבי , אביעידי, רונן ספידות, ארנון לרוזנר , זאבימינץ , גלעדפטיש , אביטללזרקביץ רפי :נוכחים

 ברק , אסאברוידא זוהר משקיפים:
 

 (מצגת פינות מיחזור )מציג טל צוק
 צוק וטל ברק , אביהקרון , גידימור שוב הכוללת את ניקייאיכות סביבה של הי עדתמלצת והמצגת היא ה

ברחבת  המלצתם להעביר את פינת המיחזור בסילו, לאזור פאב אוסישקין הוצגה המצגת עם הסבר של טל,
 הכורכר.

ושלמות הכוללות פינות מ 2-ל ןת ברחבי הקיבוץ, ההמלצה לרכז אותכיום יש פיזור של פינות מיחזור חלקיו
 רהיטים ישנים וציוד ביתי. ,נייר, זכוכית, פלסטיק, קרטון -את כל אפשריות המיחזור 

הוצע שיפוזרו פחים כתומים בפינות  .ינות הפחים הירוקים )אשפה ביתית(ין פישלתוכו הועלה ענ התקיים דיון
פחים  0 -ל המועצה להפחים הירוקים כדי להגביר ולהנגיש את אופציית הפרדת הזבל. יש הקצאה ש

 כתומים.
 המלצות מהדיון:

 במקום מצב קיים., מרכזי מיחזור בקיבוץ 3-לקבוע על מיקום ל .8
 פינת המיחזור בהרחבה יעילה, ללא שינוי. .2
להשאיר בינתיים את פינת המיחזור בסילו, תוך בדיקת הרחבת המשטח לכיוון מזרח לטובת הרהיטים  .3

 והציוד הביתי. 
 יקום לפינות של הפחים הירוקים, ולהוסיף לכל פינה פחים כתומים לפי ההקצאה מהמועצה.לבדוק מ .9

 איכות הסביבה שעוסקת במלאכה.עדת תודה והערכה לו
 

 שביל גישה משפ' שינדלר מעיין
 הוצגו נתונים מהשטח.

 .לחבר את השביל הקיים שצמוד לבית, לכיוון מערב, ולאפשר למשפחה מעבר לשביל הקיים סיכום:
 

 212דרך  מס' 
 חלופות, התקיים דיון. 3ארנון מציג 

 סיכום:
 מטר, מאבן משתלבת. 9.5, שביל ברוחב A-824-88  התקבלה הצעה מס' .8
 תבוצע מדידה לטובת הנ"ל. .2
 : בשלב זה לא מומלץ  לביצוע.820-821דרך  .3

 
 הראל -שביל באזור שקד

 זאבי ייפגש עם  המשפחה.  סיכום:
 

 הסטת קו ביוב
 נדרשת הסטת הקו מתוך המגרש. קב הרחבת בית של אנה ואורי סעידיע

 :סיכום
 הקו יוסט מחוץ לקוי המגרש, וייתן מענה ליתר הדיירים שגרים באיזור המעוניינים להרחיב בעתיד.

 
 בן צבי רשם: אבי
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 בוץילוועדת קליטה מזכירות חברות וחברי הק
 ה מחבקת"("תוכנית לקליט–תל"מ הצגת נייר עמדה לקליטה. )

היום כאשר נקלטים עוברים את מבחן מכוני  החוץ ,ראיון בוועדת קליטה מזכירות שיחת קיבוץ, הצבעה 
בקלפי קודמת לתהליך יצירת קשר לרכישת דירה )בשלב זה( חתימה4או קניית דירה אלו שלבים חשובים 

 יותר. שהנקלטים משקיעים מזמנם ומכספם, נרתמים לצלוח אותם בשלום על הצד הטוב ב
אך "עליה וקוץ בה" הצגת הדברים תפיסות עולמם של הנקלטים עלום נסתר ואינו מגיע לכדי חשיפה בפני 

 קהל החברות והחברים שנדרשים בסופו של תהליך לאשר את קבלתם לחברות.
וכך מלבד מעגל הוועדות שגם ההכרות איתן אינה עמוקה מספיק, ושעובדת על הצד האינטואיטיבי והרושם  

ללי, לחברי הקיבוץ אין דיבור והכרה עם המועמדים ולכן בכדי להכיר ולהבין לעומק מי הם הנקלטים אני הכ
 מציע את דרך הקליטה הבאה:

בכדי שנכיר יותר ונתחבר אל הנקלטים החדשים אני מציע דרך חדשה על פי השלבים וניתן לשלב בינהם 
 בהתאם למדיניות שתקבע בשיחת הקבוץ:

רת כוונות, מפגש ראשוני עם ועדת קליטה. )באם גרים בדירת יורשים התחלת רכישה מכתב פנייה והצה .8
 בכפוף להחלטת הקיבוץ(.

 מבדקי התאמה חיצוניים. .2
 וועדת קליטה ממצאים והתרשמות ראשונית החלטה ומעבר למזכירות. .3
 במזכירות הצגת אני מאמין של הנקלטים ושל הקיבוץ תאום ציפיות. .9
משפחות באחריות וועדת קליטה לבחור את  25ון משפחות הקיבוץ לפחות שלב אירוח הנקלטים במגו .5

 מגוון המשפחות.
 סיעור מוחות משפחות מארחות וועדת קליטה סיכום. .9
באם המועמדים מתגוררים בקבוץ בנוסף לאירוח יש להתחשב בדעת השכנים כחלק  -שכנות טובה  .0

 וריהם.חשוב מהכרת המועמדים והתנהלותם בחיי היום יום בסביבת מג
 ישיבה מועמדים לקליטה מזכירות וועדת קליטה לסיכומים. .1
 הבאת המועמדים לדיון והצגה בשיחת קיבוץ. .4

 הצבעה בקלפי. .81

 21%מזכירות וועדת קליטה,  21%לאירוח.  91%חלוקת אחוזי הקבלה לאחר קבלת דו"ח המכונים החיצוניים: 
 שכנות טובה.

 .לאחר הקבלה לחברות המשך וסגירת קניית הדירה .88

תהליך מורכב זה יביא לכך שציבור חברות וחברים רחב יכיר את הנקלטים החדשים הנקלטים יעמדו על 
 מהות החברה שאליה חוברים. הקיבוץ יפרגן ויקלוט אותם בשמחה ולא באופן אוטומטי.

 בברכת קליטה טובה ומחבקת.)תל"מ(
 איליה אלמן
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עם התפרצות מחלת  ,נובלתי צפויה שנכפתה עלירציתי לשתף אתכם  בקצת מתחושתי שלי בתקופה קשה ו

 הקורנה.

של . אין מילים לתאר את התגייסות  וההתנדבות ת קבוץ כפר מנחם  "במלוא תפארתה"נגלתה לי  קהיל

 והמוני המתנדבים. ותים שקמו דרך כל נותני השירותיםראשי הצו, החברים. בעלי התפקידים

מה שהכי נחוץ לנו  אבל .מה שאנו זקוקיםבכל  זוכים לטיפולשוב השייכים לגיל השלישי יאנחנו ותיקי הי

 .ולזה אנו זוכים בגדול ,יחס והתייחסות הם המבוגרים

עשייתכם . ת לכם התורמים היוזמים והמבצעיםשרוצים להודוה שאני מייצגת רבים רבים מביננו אני בטוח

 זו בונה אותנו כחברה יותר מאוחדת וערבה זה לזה.

 !!! מי ייתן ונדע לשמר זאת גם בהמשך.םכל הכבוד לכ ו ל 

 בתקווה לימים טובים מאלו .

 רינה קרן

 
 

 בזכות ההתחשבות

הקרוסלה הענקית הושבתה: מתקן  – כבר שנים רבות אין בקבוץ הרבה מקומות בילוי ושעשועים לילדים

נפלא שחברי הקבוץ בנו )מאחורי המועדון( הורד. שנים אין חידוש  במתקני גבעת הילדים. הספארי 

–שהתברכנו במקום נפלא לשעות אחרי הצהריים ובשבתות של ילדינו נסגר. מקום שהיה לו ערך חינוכי 

 טיפול, מסירות והענקת אהבה לחיות.

 מה נשאר פה?

, כבר קנו מלא משחקי שולחן, הבית ופה ממש ממש לא שגרתית, הילדים בבית, ההורים לא עובדיםאנו בתק

 מלא דברי יצירה, אבל גם זה לפעמים מיצה את עצמו ורוצים לצאת מהבית.

גרעיני כותנה, אבל יש שכן ממול שלא מגלה רגישות והבנה בתקופה לא  –יש עוד מקום שאפשר ליהנות 

 קות מופיע ומסלק את הילדים.ד 5פשוטה כעת. תוך 

להזכיר, השטח לא פרטי שלו ולא צמוד לביתו. אני גרה בשכונה מאוד צפופה, לא עולה בדעתי להעיר על 

 רעש, על מכוניות שעוברות ללא הפסקה מטר מהבית שלי, על התקהלויות במרפסות ועל הבערת אש.

 רה יחיד שבאו לסלק ילדים משטח מרוחק מכל שכניםזה לא מק

 בקשה, נהיה נחמדים אחד לשני והכי חשוב שתהיה לנו תחושת בית  טובה ונעימה.ב

 מירי שרון                                                                                                       

 

נאי של ילדים באזור גרעיני פלא לקיים פעילות בעבר שגלעד מינץ מוסר כי נתקבלה החלטה המשק מרכז 

 הן בשל הנזק התפעולי והן בשל ההפרעה למנוחת השכנים. ההכותנ
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  לא ניתן לצפות בו במיקרוסקופ רגיל, רק במיקרוסקופ אלקטרוני.. קורונה הוא וירוס קטן מאוד
סוגי חלבונים. וזהו. הוא קרוץ מחומר בגודל ננו  3 -מולקולה אחת מכל אחד מ –מבנהו מדהים 

רות נפחו הזעיר השפעותיו משהו בן גוריון. אנשים רבים אמרו כבר שהוא שינה אותם בודדים. למ
-851-ואף אמרו שזה ישנה אותנו ויעצב גבולות חדשים לאנושות. אמרו שהוא מועבר בעיטוש ובכן כ

טיפות נוזל בכל אפצ'י ובכל אפצ'י יש יותר ממיליון שיפות + גושים גדולים שכל אחד מהם מכיל  211
 נים של נגיפים.מיליו

בתוך גופנו הוא מתחלק וניזון מדמנו. הוא כה משוכלל ולכן יעיל למטרתו, אבל לא כדאי לשמור אותו בבית. 
סוגים רק מאלה החיים  851-קיימים כאלו רבים ביניהם הסרס ועוד כולרות אף הם ידועים. הסינים יודעים על כ

כן מומלץ להקפיד על שטיפת ידיים תדירה. הם מועברים בתוך עטלפים. גופם מרופד שומן ואינו שורד סבון, ל
לגופנו דרך העין, האף והפה, או בשפריץ, או בנגיעת ידיים באברים אלה. מסכה וכפפות מומלצות כגורם 

 מעכב. בין היתר, נבדקו נעלי העובדים בחדרי החולים ונמצאו עליהם פרטים רבים אחרי שיצאו החוצה.
 

 עי"ל ונופי גבולה של סין פינטזתי את מסעה של הקורונה לתייר אמריקאי.בהסתמך על תכונות הנגיף ל
 

 קרון וקורונה יצאו לטייל על גבול סין
"יצור" חסר קוטן –הם הלכו על גבול סין לאורך החומה הסינית 

 לספירה. 89-וחלק מהמאה ה 85-שנבנה במשך כל המאה ה
אוקיינוס ק"מ החוצים את ה 311ק"מ ביבשה +  3111אורך החומה 

השקט )מספר רב של פעמים אורכה של מדינת ישראל(. כאשר תעמוד 
במרכז החומה היא תעבור מאופק עד אופק. צילומי לוויין מבהירים 
שהיא נראית גם מהחלל החיצון, היא בנויה בצורה מזוגזגת ובכל פינה 
מצויים צריחים ששמרו נגד פלישות. כל השטח האווירי נראה מהצריחים 

 ק"מ. 83-4יב מרמות טיבט לא יכול היה להגיע מבלי שזוהה מידית. גובה החומה כך שהאו
זה היה טיפוס קשה עבור הקורנות, שגודלן במידות ננו. כבר בתחילת הטיפוס הן החליטו לעלות דרך אחד 

ח המגדלים, גם לשם היה קשה להגיע דרך סבך הג'ונגל שנצר את קירות החומה. הן גמרו אומר לטפס על הצרי
ולמצוא מקום לנוח ביום המחרת. הצריח היה מבורך במדרגות, כדי לדעת איך יותר קל לנוע הם הסתכלו 

 ק"מ. במקום הוחלט לנוע ימינה על החומה. 1שמאלה ורמות טיבט הסתירו את האופק בגובה של 
לא יכלו ק"מ לים. ההונים שהיו רוכבי סוסים  311החומה בכיוון מזרח מגיעה לפסיפיק וממשיכה עוד 

.המהנדסים שבנו את החומה השתמשו  2940לעוברה ממזרח. נוסף החומה הייתה מאוישת בכל הצריחים 
באלמנטים )לבנים קטנות( הניתנים לסחיבה. בראותם מגדל שמירה קרון וקורונה החליפו ביניהם דברים 

קפיצה אפשרית, כי אינם  אם ירדו רגלית אולי יגמר להם היום בחושך, לעומת זה –איך ליהנות עוד מהטיול 
  שוקלים כלום ולא יחטפו מכה. למטה עמדה שלולית אליה תכננו ליפול ולשמור על גופם במעטה לח.

בפועל, כאשר היו כבר באוויר הגיע משב רוח מזרחי, ולכן נפלו כק"מ מהשלולית, היה כבר מאוחר 
שלולית, הם הצליחו להגיע והחושך האט את התקדמותם. הם למדו קודם את כל האפשרויות לחזור ל

ולהרטיב את גופם בשלולית. בהמשך הלילה נכנסו תחת משקוף עץ ובחלומם שמעו קבוצת תיירים 
 מדברת ממש לידם, אבל הוחלט שזה חלום ואם זה ימשך עד הבוקר, יהיה מספיק מוקדם למצוא פתרון.

תייר אמריקאי ומהמשקוף שניהם  כשהם גבוהים במשקוף מול התיירים תכננו וביצעו זינוק לתוך פרצוף של
קפצו יחד אל פיו הלוהט ובדרך הקצרה אל דמו הקולח. כעבור עוד כמה שעות הם הבינו שהם טסים 

 לאמריקה, כל הקבוצה הייתה אמריקאים והם פתחו במלאכת פרו ורבו ומלאו את הריאות.
לדופן שמאל, נגיעות יד ימין ויד התייר שקיבל המנה הגיע ראשון מתוך קבוצה שרצה לשם תחרות מדופן ימין 

שמאל על המעקה המרוצף בהתאמה. הוא הי הראשון שעבר תחת משקוף העץ וכתוצאה מכך התנשף מרוב 
מאמץ. אילו היו קרון וקורונה מקבלים נשיפה ולא שאיפה כל הטיול היה מסתיים ללא הצלחה, אבל התייר 

 היה חופשי. 
 

 איתי ישראל :התרשם וכתב
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 2282אביב 
מכתבו של חיים בלכר, מרכז הפלוגה שנמצאה באום טפוף )המקום שתוכנן 
להתיישבות של כפר מנחם, נמצא בין עין השופט לדליה( אל חברי הקיבוץ השוהים 

 בהדר:
"והימים ימי התחלת האביב. דממה עמוקה. מסביב הכל ירוק ורענן. צמחיה 

ת בצבעים שונים, שעד עשירה מאד. פרחים מזנים שונים. רקפות למכביר. כלניו
כה לא ראינו כמותן. וה'חבר'ה' אוספים פרחים. קולעים זרים ומקשטים את 

המגדל.".. והוא ממשיך: ".. הסביבה משתנית. הירוק של 
השדות נעלם אט אט, ובמקומו בא הצהוב. חרציות בוערות 

 מסביב מלוא העין. האביב בכל תוקפו. 
מתס שור.  –גייר. המקור: תולדות כפר מנחם  חיים אנצ'קובסקי. משמאל אטקה –מימין 

  צילומים: דב ורדי
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

 שתילת מטע הבננות בכניסה לקיבוץ

 אמנון זלינגרצילומים: 
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 נתן זך כולנו זקוקים לחסד /

 
 כולנו זקוקים לחסד,
 כולנו זקוקים למגע.

 לרכוש חום לא בכסף,
 לרכוש מתוך מגע.

 לתת בלי לרצות לקחת
 ולא מתוך הרגל.

 
 כמו שמש שזורחת,
 כמו צל אשר נופל.

 ואראה לך מקוםבואי 
 שבו עוד אפשר לנשום.

 
 כולנו רוצים לתת

 רק מעטים יודעים איך.
 צריך ללמוד כעת

 שהאושר לא מחייך,
 שמה שניתן אי פעם

 לא ילקח לעולם.
 

 שיש לכל זה טעם,
 גם כשהטעם תם...

 בואי ואראה לך מקום
 שבו עוד מאיר אור יום.

 
 כולנו רוצים לאהוב,
 כולנו רוצים לשמוח.

 יה לנו טוב,כדי שיה
 שיהיה לנו כח.

 
 כמו שמש שזורחת...

 

 
 המלצות
 נפש האדם כמו הטבע עולה לפסגות ויורדת לתהומות. - מאת כריסטין האנר הלבד הגדוללקריאה: 

קיץ אופטימי, חווה מבודדת וחורף אכזרי שבו  אלסקה היפה והפראית, ברקע מלחמת וייטנאם שהסתיימה,
 .מתפרצת אלימות במשפחה ועוד..

כנית מוקדשת ליצירתו של סופר4ת וכל ת .88של כאן  פודאקסטים -  ראש מלא סיפורים להאזנה:
 .יפורים ושירים מיצירותיוישראלי4ת ומבוצעים ס

 ממליצה: יהודית אפרתי
 

 מאת קימברלי ברובייקר ברדלי המלחמה שהצילה את חיי
הספר נכתב לפני כחמש שנים  אליו. התחברעלה, שגם מבוגרים יכולים לקרוא ולומ 81ספר לבני נוער, מגיל 

זהו סיפורה של איידה בת העשר ומלחמת העצמאות  והשנה תורגם לעברית. זכה בפרסים רבים.
ספר חשוב, מרגש, מעורר מחשבה  וההישרדות הפרטית שלה בתקופת מלחמת העולם השנייה באנגליה.

 והשראה.
 גרבר פוריהממליצה: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 צילום: אמנון זלינגר
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 מ"מ גשם. 22.2ירדו  אפרילבחודש 
 

 

לאורה ויונתן, לקרן ואבנר ולכל המשפחה  
 .ארזברכות חמות להולדת הבן והנכד 

 

לחנה ומאיר, לזוהר ועמית ולכל המשפחה  
 .ניתאיברכות חמות להולדת הבן והנכד 

 

לפוריה ושלומי ולכל המשפחה ברכות חמות 
 , בת ליפתח ומאיה.נינהלהולדת הנכדה 

 

חני וליהושע ולכל המשפחה ברכות חמות  ל
 , בן לרויטל ושי.אביתרלהולדת הנכד 

 

ברכת ברוכים הבאים לבן סעידי ודנה קריב.  
 התערות מוצלחת.
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 אלישע אורן 29.1.8498-5.5.8492
 היינץ שטרן 8.2.8119-20.5.8451
 זאב רוטשטין 3.8.8488-80.5.8400
 אריאל יפהר 85.9.8493-4.5.8401
 זאב פינקוס 21.2.8488-0.5.8415

 גרהרד ציקל 20.82.8411-29.5.8414
 אנציקובסקי-חיים רשף 89.9.8482-1.5.8441

 לאה ורמוט 22.4.8422-89.5.8442
 אנציקובסקי-חנקה רשף 80.81.8482-4.5.8449

 יהודית אלעזרי 21.4.8428-2.5.8449
 קייוכבד פיטוכובס 3.4.8489-88.5.8440

 מאיר דבלטוב 28.3.8483-85.5.8440
 מלכה אפל 1.8.8485-89.5.8440

 בת שבע אסף 21.88.8482-25.58444
 אליהו זלינגר-קוטי 84.9.8485-38.5.8444

 חנק'ה כנעני 9.0.8425-88.5.2111
 יעל גסטפרוינד-יולה 22.9.8421-80.5.2111
 צבי ירקוני 4.82.8421-81.5.2118

 אברהם זמרני 9.0.8489-9.5.2112
 בלה כספי 81.3.8480-80.5.2113
 צפורה רומבק 21.82.8481-4.5.2115
 ד'ב אייזמן-ברצ'יק 88.9.8489-85.5.2115

 שלמה שביל 8.2.8482-22.5.2115
 לובה גרינבוים 4.8.8483-23.5.2115

 ארלט בן אשר 21.5.8421-22.5.2114
 תאריה ) קלוץ( לפידו 80.81.8484 – 84.5.2182

 לילו סביר 22.4.1921-25.5.2014
 איצל'ה מודעי 2.3.1943-20.5.2019
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